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J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: a Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 2008. augusztus hó 19. napján 14 órai 
kezdettel tartott testületi üléséről.

Az ülés helye: Művelődési Ház
Berekfürdő, Fürdő u. 2.

Jelen vannak: Cséti Attila polgármester
Dr. Kenyeres Imre képviselő
Körmendiné Baksán Mária képviselő

Molnár János képviselő
Perge József képviselő

Szabics József képviselő
Székely László képviselő
Potornainé Szűcs Katalin jegyző
Fodor Judit igazgató,  Kulturális-,  Idegenforgalmi  Központ 

és 
Könyvtár

Kovács Sándor ügyvezető, Berek Beruházó Kht.
Oros István ügyvezető igazgató, Berek-Víz Kft.
kb. 10 fő érdeklődő

Cséti Attila polgármester köszönti a képviselő-testület tagjait és a megjelenteket.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület határozatképes számban megjelent, a 8 képviselőből 7 jelen van. Egri 
Antal alpolgármester hivatalos úton Csíkszentkirályon tartózkodik, így nem tud részt venni az ülésen.
Az ülést megnyitja.
Jegyzőkönyv-hitelesítőnek felkéri Dr. Kenyeres Imre és Székely László képviselőket.
Elfogadják-e a megbízatást?

Dr. Kenyeres Imre képviselő: Igen.

Székely László képviselő: Igen.

Cséti Attila polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv-hitelesítőkre tett javaslat elfogadását.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot  7 igen,  ellen és tartózkodó szavazat  nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

211/2008.(VIII.19.) sz. Önkorm. határozat
a jegyzőkönyv-hitelesítők elfogadásáról.

Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Szervezeti  és Működési Szabályzatról 
szóló  26/2006.(XII.12.)  sz.  Önkorm.  rendelet  11.§  (3)  bekezdése  alapján  a  jegyzőkönyv-
hitelesítésére Dr. Kenyeres Imre és Székely László képviselőket választja meg.

Erről értesülnek:
1) Dr. Kenyeres Imre képviselő
2) Székely László képviselő
3) Cséti Attila polgármester
4) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
5) Képviselő-testület tagjai
6) Polgármesteri Hivatal

Cséti  Attila polgármester:  A meghívóban  a  napirendi  javaslat  kiküldésre  került.  Van-e  valakinek  módosító 
javaslata? A 16. napirendi ponttól zárt ülés tartását fogja javasolni.

Molnár János képviselő szeretné a 12-15. napirendi pontokat hamarabb tárgyalni.

Székely László képviselő: Jobb lenne először a beszámolókat. Azokban már benne lehetnek a válaszok.
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Molnár János képviselő: Elfogadja.

Cséti Attila polgármester: Tekintettel arra, hogy Dr. Farkas Béla nem tud részt venni a mai ülésen, az ő kérelme 
nem  kerül  megtárgyalásra,  viszont  helyette  egy  újabb  kérelmet,  Kovács  S.  László  kérelmét  javasolja 
megtárgyalni. Telekvásárlásról van szó.
Szavazásra bocsátja a módosító javaslat elfogadását.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot  7 igen,  ellen és tartózkodó szavazat  nélkül, egyhangúlag 
elfogadta.
Van-e még valakinek módosító javaslata?
Mivel módosító javaslat nem érkezett szavazásra bocsátja a módosított napirend elfogadását.
Megállapítja,  hogy a  képviselő-testület  a  módosított  napirendet  7  igen,  ellen és  tartózkodó szavazat  nélkül, 
egyhangúlag elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

212/2008.(VIII.19.) sz. Önkorm. határozat
a napirend elfogadásáról.

Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  az  alábbi  napirend  megtárgyalását 
fogadta el:
1) Interpellációk, kérdések, lakossági észrevételek.
2) Beszámoló a két ülés között történt főbb eseményekről.

Előadó: Cséti Attila polgármester
3) Beszámoló a lejárt határidejű határozatokról.

Előadó: Potornainé Szűcs Katalin jegyző
4) Előterjesztés Berekfürdő Községi Önkormányzat 2008. évi költségvetésének megállapításáról 

szóló,  többször módosított 4/2008.(II.12.) sz. Önkorm. rendeletének módosítására.
Előterjesztő: Cséti Attila polgármester

5)  Előterjesztés  Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  költségvetésének  2008.  évi  I.  féléves 
teljesítésről, a gazdálkodás helyzetéről.
Előterjesztő: Cséti Attila polgármester

6) Előterjesztés az Észak-alföldi Regionális Közigazgatási Hivatal törvényességi észrevételére.
Előterjesztő: Potornainé Szűcs Katalin jegyző

7) Beszámoló a Veress Zoltán Általános Iskola és Óvoda 2007/2008. tanévben végzett munkájáról.
Előadó: Székely László igazgató

8)  Előterjesztés  beiskolázási  támogatásról,  annak  összegéről,  az  igénylés  módjáról  és  a 
támogatásra jogosultak köréről.
Előterjesztő: Cséti Attila polgármester

9) Előterjesztés Iskolatej akcióprogram támogatására.
Előterjesztő: Cséti Attila polgármester

10) Beszámoló a Berek Beruházó Építő és Szolgáltató Kht. gazdálkodásáról.
Előadó: Kovács Sándor ügyvezető

11) Beszámoló a Berek-Víz Kft. 1-6. havi gazdálkodásáról.
Előadó: Oros István ügyvezető igazgató

12) Válasz Körmendiné Baksán Mária képviselő asszony kérdéseire.
Előadó: Cséti Attila polgármester

13) Válasz Molnár János képviselő úr kérdéseire.
Előadó: Cséti Attila polgármester

14) Válasz Perge József képviselő úr kérdéseire.
Előadó: Cséti Attila polgármester

15) Válasz Székely László képviselő úr kérdéseire.
Előadó: Cséti Attila polgármester

16) Előterjesztés a szociális lakások pályázati kiírására beérkezett pályázatokra.
Előterjesztő: Cséti Attila polgármester

17) Előterjesztés Dániel Zsolt és neje kérelmére.
Előterjesztő: Cséti Attila polgármester

18) Előterjesztés Varga Lajos Pál és Nádudvari Judit kérelmére.
Előterjesztő: Cséti Attila polgármester

19) Előterjesztés: Vadai György kérelmére.
Előterjesztő: Cséti Attila polgármester

20) Előterjesztés Sebők Beáta kérelmére.
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Előterjesztő: Cséti Attila polgármester
21)  Előterjesztés Kovács S. László kérelmére.

Előterjesztő: Cséti Attila polgármester
22) Előterjesztés Molnár Andrea kérelméről.

Előterjesztő: Potornainé Szűcs Katalin jegyző
23) Egyéb aktualitások.

Erről értesülnek:
1) Cséti Attila polgármester
2) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
3) Képviselő-testület tagjai

Napirendi pontok tárgyalása

1. Napirendi pont: Interpellációk, kérdések, lakossági észrevételek.  

Cséti Attila polgármester: Átadja a szót a képviselőknek.

Perge József képviselő: Hogyan áll a gyógyvízzé minősítés eljárásának folyamata?
Dr. Hajdu Lajos bejelentette, hogy január 1-jétől nem kívánja tovább folytatni a háziorvosi tevékenységét. Azóta 
milyen  lépések  történtek  ebben  az  ügyben?  Milyen  feladatai  vannak  a  képviselő-testületnek  a  lakosság 
folyamatos orvosi ellátásának biztosítása érdekében?
Átvételre került a Vízközmű Társulás. Akkor a hivatal részéről felmerültek felmérések, problémák, stb. Hogyan 
áll ez az ügy? Milyen feladata van még akár a hivatalnak, akár a testületnek?

Oros István ügyvezető igazgató  az  1.  kérdésre  válaszolva elmondja,  hogy július elején került  benyújtásra  a 
hiánypótlás.  Az eljárás megindult. Még egy kb. 500 000 Ft-os eljárás van hátra. Kb. szeptemberre várható a 
gyógyvízzé minősítés.

Cséti Attila polgármester: Perge József elfogadja-e a választ?

Perge József képviselő: Igen.

Cséti Attila polgármester a háziorvosi ellátással kapcsolatosan elmondja, hogy történtek nem hivatalos lépések. 
Kb. 3 hete Dr. Hajdu Lajossal egyeztetve abban maradtak, hogy megvárják a nyári szabadságolások végét, majd 
utána az ingatlan átadásról, a praxisátadásról, a praxis betöltéséről tárgyalni fognak. Egyébként, ha nem lesz 
jelentkező, akkor Dr. Hajdu Lajos tovább folytatja a munkáját.

Potornainé Szűcs Katalin jegyző: A Víziközmű Társulással kapcsolatosan elmondja, hogy folyamatban van a 
bekötések ellenőrzése. A pénzügyi egyeztetés szintén folyamatban van. Van egy külsős szakértő, aki az egész 
eljárást megvizsgálja.

Cséti Attila polgármester: Perge József elfogadja-e a választ?

Perge József képviselő: Igen.

Molnár János képviselő a pályázatok iránt érdeklődik.

Cséti Attila polgármester: A szennyvíztelep bővítési pályázat elutasításra került a határ alatti pontszám miatt. 

Oros István ügyvezető igazgató: A fürdőpályázattal kapcsolatosan nem hivatalos értesülései vannak. 23 pályázat 
érkezett  be  a  térségből.  15  pályázatot  adtak  vissza.  Berekfürdő  pályázatát  befogadták.  A  hiánypótlások 
teljesítésre kerültek, majd ezt követően kétszer tettek fel kérdést, mindkettőt határidőre meg is válaszoltak.

Cséti Attila polgármester: Elfogadja-e a választ Molnár János?
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Molnár János képviselő: Igen.

Cséti Attila polgármester: Van-e még valakinek kérdése? 
Mivel további kérdés nem érkezett, átadja a szót a lakosságnak.
A lakosság részéről kérdés nem érkezett, így áttér a 2. napirendi pontra.

2. Napirendi pont: Beszámoló a két ülés között történt főbb eseményekről.  

Cséti Attila polgármester:  Többször volt szó Berekfürdő rendezési tervéről. Átadta az anyagot Dankó Zoltán 
főépítésznek.
Július 11-én állampolgársági eskü volt, Gyarmati Lajosné magyar állampolgárrá vált. 
Július  17-én a Szivek Hotelben  volt  egy turisztikai  desztinációs  menedzsmentről  egy megbeszélés.  Nyugat-
európiai mintára szeretnék átalakítani a magyar turisztikai szolgáltatós rendszert.
Július 22-én Abádszalókon Leader+ taggyűlés volt. A bíróság visszaadta az egyesület alapszabályát, ami most 
módosításra került.
A szociális  iroda kialakítására kiírásra került  a  pályázat.  Az engedélyes  terv határidőre  elkészült.  Karcaggal 
együtt egy 50 millió Ft-os pályázat került benyújtásra, melyből Berekfürdő 5 millió Ft-ban részesülne.
Július 24-28-án volt a testvértelepülések találkozója. 
Július 30-án került sor Berekfürdő és Zalakomár közötti testvértelepülési megállapodás aláírására.
Elkészült a Polgármesteri Hivatal homlokzat felújítása. Ezúton is megköszöni a Berek Beruházó Kht. munkáját.
Holnap 10 órakor ünnepi megemlékezés lesz.
Augusztus  22-én Csíkszentkirályon  lesz  ünnepség,  melyen  Berekfürdőt  Egri  Antal  alpolgármester  és  Kocsis 
Lajos képviseli.
Augusztus 28-án a Kunmadaras Kht-nak lesz ülése.
Augusztus 29-31. között kerül megrendezésre az országos nyugdíjas találkozó. Az előző években 1500 fő körül 
volt a résztvevők létszáma, most 2440 főnél zárták le a jelentkezést. Kéri a képviselőket, hogy ajándéktárgyakkal 
segítsék a tombola sikerességét.
Szeptember 2-án lesz egy tanulmányút, melyen Varga Zsolttal együtt fog részt venni.
Szeptember  13-20.  között  Csíkszentkirályon  nemzetközi  fafaragótábor  lesz,  ahol  Berekfürdő  szintén 
képviseltetni fogja magát.
Az idegenforgalmi adó az alábbiak szerint alakult: Tavaly 18 644 640 Ft befizetés történt, most 19 726 220 Ft, 
amely 5,8%-os növekedést mutat.
Van-e valakinek kérdése, észrevétele?
Kérdés,  észrevétel  nem  érkezett,  ezért  átadja  a  szót  a  jegyző  asszonynak  a  következő  napirendi  pont 
ismertetésére.

3. Napirendi pont: Beszámoló a lejárt határidejű határozatokról.  

Potornainé Szűcs Katalin jegyző: A közétkeztetésre a szerződés aláírásra került a Park Étteremmel. 
Padok elhelyezése a közterületen megtörtént. 
Szendrei Balázs első lakáshoz jutó támogatása kifizetésre került.
8. osztályos tanuló és pedagógusok jutalmazása megtörtént.
A gyermekmedencébe az állatfigurák megrendelésre kerültek.
Terület bérbeadása Möckesch Anna és férje részére megtörtént. A bérleti szerződés aláírásra került.
Víziközmű Társulat munkájának ellenőrzésére tárgyalások folynak.
Polgármesteri Hivatal ellenőrzése a Pénzügyi Bizottság által megtörtént.
A luxus apartmanok és rönkház építésének május 30-a volt a határideje. Nem készült el az anyag.

Cséti Attila polgármester szeptember 30-ára javasolja módosítani a határidőt.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot  7 igen,  ellen és tartózkodó szavazat  nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő határozatot hozta:
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213/2008.(VIII.19.) sz. Önkorm. határozat
a 117/2008.(IV.01.) sz. Önkorm. határozat módosításáról.

Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  luxus  apartmanok  építéséről  szóló 
117/2008.(IV.01.) sz. Önkorm. határozat határidejét 2008. szeptember 30-ára módosítja.

Felelős: Oros István ügyvezető igazgató
Határidő: 2008. szeptember 30.

Erről értesülnek:
1) Oros István ügyvezető igazgató, Berek-Víz Kft. Berekfürdő, Berek tér 11.
2) Cséti Attila polgármester
3) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
4) Képviselő-testület tagjai

Potornainé Szűcs Katalin jegyző: Háziorvosi ellátással kapcsolatosan a polgármester úr már adott tájékoztatást.
Tagi kölcsön a Berek-Víz Kft-nek. Teljesítésre került.

Szabóné Magyar Anikó pénzügyi ügyintéző: A 15 millió Ft-os kölcsön került visszafizetésre, a 3 millió Ft nem.

Oros István ügyvezető igazgató: Ő úgy tudja, hogy minden tagi kölcsönt visszafizetésre került, de utána fog 
nézni.

Potornainé  Szűcs  Katalin jegyző:  Mátrai  István  és  felesége  részére  az  első  lakáshoz  jutók  támogatása 
rendezésére még nem került sor, mert az adás-vételi szerződés ugyan megkötésre került a telekre, de még nem 
került kifizetésre.
Korábban az önkormányzat úgy határozott, hogy a Sportegyesület támogatására június 30-ig visszatér. 
Beszámol arról, hogy az irattár rendezése, selejtezése megtörtént.

Cséti Attila polgármester: A két ülés közötti beszámolójában elfelejtette említeni, hogy Kocsis Csaba: Énekes 
poézis CD lemeze elkészült, hallgassák sok szeretettel.
Van-e valakinek kérdése?
Nincs.

4. Napirendi  pont:  Előterjesztés  Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  2008.  évi  költségvetésének   
megállapításáról  szóló,  többször  módosított  4/2008.(II.12.)  sz.  Önkorm.  rendeletének 
módosítására.

Cséti Attila polgármester: Az anyag kiküldésre került, melyet vitára bocsát.

Kocsis Veronika pénzügyi ügyintéző: Helyesbít. Az előterjesztésben az állt, hogy a pénzmaradvány előirányzata 
csökkent. Ez nem így van, nem változott. 
Május  27-én  kapott  egy  törvényességi  észrevételt,  amelynek  rendezését  a  képviselő-testület  augusztus  30-ig 
vállalta.. Ez átvezetésre került a tervezeten.

Perge József képviselő: A Pénzügyi Bizottság tárgyalta-e az anyagot?

Dr.  Kenyeres  Imre képviselő:  Megvizsgálta  az  intézmények  I.  félévi  költségvetését.  Önkormányzati  szinten 
61%-ra teljesültek a kiadások, a bevételek pedig 55,5%-osak. A Berek-Víz Kft. 31%-ra teljesített. A költségvetés 
érdekében a dologi kiadásokat csökkenteni kell. 

Perge József képviselő indítványozza, hogy 2,5 millió Ft helyett 5 millió Ft-ot fordítsanak útépítésre, mégpedig 
valamelyik utca aszfaltozására. Tehát a 2,5 millió Ft céltartalékot 5 millió Ft-ra növelné.
Másik  javaslata,  hogy  a  Sportegyesületet  700  000  Ft-tal  támogassák  annak  érdekében,  hogy  mindkét 
sportszakosztályt fenn tudják tartani évvégéig.
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Kocsis  Veronika pénzügyi  ügyintéző:  Csak  a  Magyar  Államkincstár  által  közölt  adatokat  tudta  átvezetni  a 
költségvetésen, azonban vannak még olyan határozatok, amiket a képviselő-testület hozott, vagy más jellegű 
változások. A szeptemberi testületi ülésre megcsinálná az átvezetéseket, és akkor újra lehetne tárgyalni.

Körmendiné Baksán Mária képviselő: Amikor a bizottságok felszámolásra kerültek, akkor arról volt szó, hogy a 
megmaradó tiszteletdíjat útépítésre, illetve aszfaltozásra szánják. A 2,5 millió Ft azt takarja?

Cséti Attila polgármester: Megjegyzi, hogy ma -31 millió Ft volt az önkormányzat számlaegyenlege.
Javasolja az előterjesztés elfogadását, és az 5-6. napirendi pontnál térjenek rá ezekre a kérdésekre.

Perge  József képviselő:  Nem ért  vele  egyet.  Nem telhet  úgy  el  az  év,  hogy  a  közúthálózatot  ne  javítsák. 
Fenntartja a másik indítványát is.

Szabics József képviselő szeretné tudni, hogy a Berek-Víz Kft. pénzügyi helyzete hogy áll.

Dr. Kenyeres Imre képviselő: A Berek-Víz Kft-nek jelenleg 48 millió Ft vesztesége van.

Molnár  János képviselő:  Egyetért  Perge József javaslatával.  Évekkel ezelőtt a képviselő-testületnek volt egy 
olyan határozata, hogy évente 5 millió Ft-ot költ az utakra, főleg aszfaltozásra. 
Át kell nézni az önkormányzat anyagi helyzetét, és azt is, hogy az miből adódik.
Olyan  beruházást  is  kell  csinálni,  ami  az  állandó  lakosokat  is  érinti,  nem  csak  mindig  a  fürdőt,  és  az 
idegenforgalmat.

Dr. Kenyeres Imre képviselő megvárná a ¾ évet.

Cséti Attila polgármester: Elviekben ő is támogatja Perge József javaslatát azzal a kiegészítéssel, hogy amíg az 
önkormányzat jelentősen mínuszban van, addig nem a kiadásokkal kellene foglalkozni, hanem a bevételekkel. 
Ha a hitelállományt kinullázzák, akkor jelentősen csökken a kiadás is, a kamatok miatt.

Szabics  József képviselő:  Szeptemberben  láthatóvá  válik  a  Berek-Víz  Kft.  eredménye,  és  az  önkormányzat 
költségvetése. Akkor térjenek erre vissza, amivel egyébként egyetért.

Perge József képviselő: Továbbra is fenntartja a céltartalék 5 millió Ft-ra növelését, melynek felhasználására 
szeptemberben térjenek vissza. Addig tegyen a hivatal javaslatot arra, hogy az 5 millió Ft mire elég. A másik 
javaslatát viszont fenntartja.

Cséti Attila polgármester: A Berek Beruházó Kht-nál 27 ember dolgozik. Az ad-hoc bizottság megállapította, 
hogy a Kht.  támogatására nincs pénz. Furcsának találná,  ha a Sportegyesület  támogatására mégis találnának 
pénzt. Felhívja a figyelmet Kocsis Csaba lemezére, amely nem önkormányzati pénzből lett elkészítve, hanem 
támogatásokból. Az egyesület is próbáljon meg külsős forrásokat keresni. 

Perge József képviselő: Csodálkozik az ad-hoc bizottság vizsgálati eredményén. Az 5 820 000 Ft-ot hogy nem 
találták meg?

Potornainé Szűcs Katalin jegyző:  A szeptemberi  testületi ülésre átdolgozzák a költségvetést,  és akkor vissza 
lehet térni ezekre a kérdésekre.

Cséti  Attila polgármester:  Két  határozati  javaslat  született.  Perge  József  képviselő  javaslata,  hogy  az 
útaszfaltozásra vonatkozik, mely szerint a hivatal 5 millió Ft erejéig készít egy anyagot a következő testületi 
ülésre. A másik a Sportegyesületnek 700 000 Ft támogatás.  
Másik Dr. Kenyeres Imre javaslata, hogy akkor térjenek vissza ezekre, ha pontosan látják, hogy alakul a Berek-
Víz Kft. és az önkormányzat költségvetése.

Perge József képviselő: Azzal, hogy az 5 millió Ft felhasználásáról szeptemberben hoznának döntést, a hivatal 
javaslatai alapján.

Cséti Attila polgármester Perge József képviselő javaslatát teszi szavazásra. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület a javaslatot 5 igen, 1 nem, 1 tartózkodó szavazattal elfogadta, erről a 
következő határozatokat hozta:
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214/2008.(VIII.19.) sz. Önkorm. határozat
Költségvetési rendelet átdolgozásáról.

Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testülete megbízza a Polgármesteri Hivatalt, hogy 
a  következő  testületi  ülésre  végezze  el  a  Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  2008.  évi 
költségvetéséről szóló rendeletének aktualizálását, és tegyen javaslatot arra vonatkozóan, hogy 5 
millió Ft mennyi út aszfaltozására elegendő.

Felelős: Potornainé Szűcs Katalin jegyző
Határidő: következő testületi ülés

Erről értesülnek:
1) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
2) Cséti Attila polgármester
3) Képviselő-testület tagjai
4) Polgármesteri Hivatal

215/2008.(VIII.19.) sz. Önkorm. határozat
Sportegyesület támogatásáról.

A  képviselő-testület  a  Sportegyesület  működését  700.000  Ft  –  azaz  hétszázezer  forinttal  – 
támogatja a Berekfürdő Községi Önkormányzat 2008. évi tartalék kerete terhére.

A képviselő-testület megbízza a Polgármesteri Hivatalt az egyesület igénye szerint a támogatás 
kifizetéséről.

Felelős: Potornainé Szűcs Katalin jegyző
Határidő: 2008. december 31.

Erről értesülnek:
1) Perge József elnök, Sportegyesület Berekfürdő
2) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
3) Cséti Attila polgármester
4) Képviselő-testület tagjai
5) Polgármesteri Hivatal

Cséti Attila polgármester az előző módosításokkal szavazásra bocsátja a rendeletmódosítás elfogadását.
Megállapítja,  hogy  a  képviselő-testület  a  javaslatot  6  igen,  1  nem  szavazattal,  tartózkodó  szavazat  nélkül 
elfogadta, erről a következő rendeletet alkotta:

17/2008.(VIII.19.) sz. Önkorm. rendelet
a Berekfürdő Község Önkormányzatának 2008. évi költségvetésének megállapításáról szóló 4/2008.(II.12.) 
sz. Önkorm. rendelet módosításáról.
(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

5. Napirendi pont: Előterjesztés Berekfürdő Községi Önkormányzat költségvetésének 2008. évi I.   
féléves teljesítésről, a gazdálkodás helyzetéről.

Cséti  Attila polgármester:  Az  előterjesztés  kiküldésre  került.  Átadja  a  szót  Kocsis  Veronikának  szóbeli 
kiegészítésre, figyelembe véve a ma délelőtti egyeztetést.

Kocsis Veronika pénzügyi ügyintéző: Játszótér támogatás 95 000 Ft, amit a Generáli Biztosító küldött át. Az 
intézményi működési bevételek úgy látszanak, mintha 27%-ra teljesültek volna. Pluszban megjelenik a kukák 
megvásárlása és eladása. A TB támogatás még mindig az önkormányzaton keresztül fut. Ennek is van bevételi és 
kiadási oldala. A dologi kiadások 86%-ban teljesültek, de ha leveszi az átfutó kiadásokat, akkor az 63%.

Perge  József képviselő:  Az építményadónál  miért  van ekkora különbség?  Illetve az intézmény tevékenységi 
bevételei miért maradtak így el?
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Kocsis Veronika pénzügyi ügyintéző: Vannak adózók, akik nem fizetnek. A bevétel elmaradás pedig a Kft. miatt 
van.

Perge József képviselő: Van olyan intézmény,  amelyik előirányzatát  70%-ra teljesített.  Felhívja a figyelmet, 
hogy figyeljenek erre oda. Például a kulturális intézmény.

Cséti  Attila polgármester:  A  múlt  hónapban  minden  intézményvezetőnek  írt  levelet  a  szigorú  gazdálkodás 
betartására.
Szavazásra bocsátja a beszámoló elfogadását.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület a beszámolót 7 igen, ellen és tartózkodó szavazat nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

216/2008.(VIII.19.) sz. Önkorm. határozat
a 2008. évi költségvetés I. féléves teljesítéséről.

Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  az  államháztartásról  szóló  1992.  évi 
XXXVIII.  törvény 79.§ (1)  bekezdése  alapján  a  Berekfürdő Községi  Önkormányzat  2008.  évi 
költségvetésének I. féléves teljesítéséről, a gazdálkodás helyzetéről szóló beszámolót elfogadja.

Erről értesülnek:
1) Cséti Attila polgármester
2) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
3) Képviselő-testület tagjai
4) Polgármesteri Hivatal

6. Napirendi  pont:  Előterjesztés  az  Észak-alföldi  Regionális  Közigazgatási  Hivatal  törvényességi   
észrevételére.

Potornainé Szűcs Katalin jegyző: Nem küldte ki a törvényességi észrevételt, mert ez még nem lezárt. A május 
27-i zárt ülés jegyzőkönyvét megvizsgálta a Közigazgatási Hivatal. Ekkor történtek az ingatlan értékesítések. A 
döntés  során  a  képviselő-testület  figyelembe  vette  az  értékbecslő  észrevételét,  de  nem  vette  figyelembe  a 
vagyonrendeletet. A vagyonrendelet szerint forgalomképes vagyonnak minősülő önkormányzati tulajdonú földet 
csak nyilvános versenytárgyalás útján lehet hasznosítani, hasznosítását átengedni. Az ingatlan értékesítést nem 
az önkormányzat kezdeményezte, illetve ott még nincsenek kialakítva a telkek sem.
Javasolja a Közigazgatási Hivatal észrevétele alapján eljárni.

Cséti Attila polgármester szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot  7 igen,  ellen és tartózkodó szavazat  nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

217/2008.(VIII.19.) sz. Önkorm. határozat
törvényességi észrevétel megtárgyalásáról.

A Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a 2008. május 27-én tartott zárt ülésén 
hozott  166/2008(V.27.),  167/2008.(V.27.),  168/2008.(V.27.),  170/2008.(V.27.)  sz.  Önkorm. 
határozatával döntött a 732 és 848/2 helyrajzi számú önkormányzati ingatlanokból kialakítandó 
telekingatlanok eladási áráról és a vevő személyéről.

Az Észak-alföldi Regionális Közigazgatási Hivatal Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kirendeltsége a 
határozatokat megvizsgálta,  és megállapította,  hogy azok jogszabálysértők. A képviselő-testület 
nem  vette  figyelembe  a  Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  vagyongazdálkodásáról  és 
vagyonkezeléséről szóló többszörösen módosított 3/2000.(II.07.) sz. rendelet 3.§-ában foglaltakat, 
amely szerint forgalomképes vagyonnak minősülő a belterületi önkormányzati tulajdonú földek, 
és  a  forgalomképes  vagyontárgyak  az  önkormányzat  vállalkozói  vagyon  tárgya,  a  vállalkozói 
vagyon elidegeníteni, hasznosításának jogát átengedni csak nyilvános pályázat útján lehet.
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Tekintettel  arra,  hogy  a  képviselő-testület  döntése  nem  tekinthető  véglegesnek  –  mivel  a 
telekalakítás még nem történt meg, és végleges döntés csak az értékesítendő terület nagyságának 
és  helyrajzi  számának  ismeretében  hozható  meg  –  a  Berekfürdő  Községi  Önkormányzat 
Képviselő-testülete végleges döntését a jogszabályoknak megfelelően fogja meghozni.

Erről értesülnek:
1)  Észak-alföldi  Regionális Közigazgatási  Hivatal  Jász-Nagykun-Szolnok Megyei  Kirendeltsége 
Szolnok, Kossuth L. u. 2.
2) Cséti Attila polgármester
3) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
4) Képviselő-testület tagjai
5) Irattár

7. Napirendi  pont:  Beszámoló  a  Veress  Zoltán  Általános  Iskola  és  Óvoda  2007/2008.  tanévben   
végzett munkájáról.

Székely László képviselő, iskolaigazgató:  A beszámoló az év végén készített nagyobb terjedelmű beszámoló 
kivonatos változata. Várja a kérdéseket.

Cséti Attila polgármester: 2009. szeptemberében milyen létszám várható? Az alsó tagozat csökkenő tendenciát 
mutat.

Székely László képviselő,  iskolaigazgató:  5-6 éve 130-135 fő között  mozog a tanulói  létszám. 3 gyermeket 
elvittek, viszont helyettük 5 új érkezett. Nem tud a kérdésre választ adni. Tény, hogy kevesebben vannak az alsó 
tagozatban. A normatívák, a létszámhatárok a felső tagozatnál szigorúbbak. Úgy gondolja, hogy 125-135 fős 
létszám akkor is lesz.

Cséti Attila polgármester: Kompetenciamérésen vettek részt. Korábban milyen eredménnyel zárult?

Székely László képviselő, iskolaigazgató: Két részből áll, szövegértésből és matematikából. A községi átlagnak 
megfelelőek szoktak lenni.

Cséti Attila polgármester: Szeretne kérni a következő testületi ülésre egy tájékoztatást a kompetenciamérésről.

Szabics József képviselő: Nem sok az, hogy évfolyamismétlő 5, javítóvizsgát tehet 13 fő?

Székely László képviselő, iskolaigazgató: Nincs országos átlag. Vannak iskolák, ahol nincs évfolyamismétlés. 
Nem szívesen engednek egy bizonyos mércéből.

Cséti Attila polgármester: Szép a beszámoló. Jövőkép?

Székely László képviselő, iskolaigazgató: Kapcsolódik a település jövőképéhez. Látható, hogy ezt az iskolát a 
szomszédos település tartja el. Ha maguk nem tudják megoldani Berekfürdőn az utánpótlást, akkor akármit is 
csinál az iskolában, ha nem hozzák ide más településről a gyerekeket, akkor baj lenne. Meg lehet nézni az innen 
eljáró gyerekek létszámát, és azoknak a létszámát, akik más településről érkeznek ide.

Cséti Attila polgármester: Van-e még valakinek kérdése, észrevétele?
Nem érkezett, ezért javasolja a beszámoló elfogadását.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület a beszámolót 7 igen, ellen és tartózkodó szavazat nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

218/2008.(VIII.19.) sz. Önkorm. határozat
a Veress Zoltán Általános Iskola és Óvoda beszámolójáról.

Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Veress  Zoltán  Általános  Iskola  és 
Óvoda (Berekfürdő, IV. Béla király út 1.) részben önálló intézményének 2007/2008. tanévről szóló 
beszámolóját  elfogadja, kéri az intézményvezetőt,  hogy a kompetenciamérések eredményéről  a 
következő testületi ülésen számoljon be.
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Erről értesülnek:
1) Székely László igazgató, Veress Zoltán Általános Iskola és Óvoda Berekfürdő, IV. Béla király 
út 1.
2) Cséti Attila polgármester
3) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
4) Képviselő-testület tagjai
5) Polgármesteri Hivatal

8. Napirendi pont: Előterjesztés beiskolázási támogatásról, annak összegéről, az igénylés módjáról   
és a támogatásra jogosultak köréről.

Cséti Attila polgármester: Vitára bocsátja az előterjesztést.

Molnár János képviselő: Az előterjesztésben szerepel, hogy 2007-ben mennyi volt a támogatás. 2008-ban milyen 
összeggel került betervezésre?

Kocsis Veronika pénzügyi ügyintéző: Ugyanolyan összeggel van betervezve, mint tavaly, összesen 1,8 millió Ft.

Körmendiné  Baksán  Mária képviselő:  Az  ingyenes  tankönyvvel  mindig  problémái  voltak.  Az  állami 
támogatottak  kapjanak  3000 Ft  önkormányzati  támogatást.  Az állam által  nem támogatottak  esetében  pedig 
legyen 5000 Ft/fő.

Székely László képviselő,  iskolaigazgató:  Osztályonként  2-5 fő  nem kap  állami  támogatást.  Olyat  azért  ne 
csináljanak, hogy van, aki fizet, van, aki meg nem fizet.

Cséti Attila polgármester: Az összegekben az atlasz, munkafüzet is benne van? Az nem tankönyv.

Székely László képviselő, iskolaigazgató: Mindig így számolt.

Molnár János képviselő: Igazságosan nem lehet csinálni. Mindenképpen hangsúlyozni kell a szülők felé, hogy 
mennyi az állami támogatás, és mennyit ad az önkormányzat.

Cséti Attila polgármester: Javasolja, hogy a tankönyvhöz adják a támogatást, az összes többit fizesse ki a szülő.

Perge József képviselő: A tanulói létszámot tekintve alapvetően 29 főről beszélnek.

Cséti Attila polgármester: A támogatásra nem jogosultak kapjanak egységesen 10 000 Ft támogatást.

Dr. Kenyeres Imre képviselő: Adják oda a pénzt az iskolának, és úgy osztja szét, ahogy akarja.

Cséti Attila polgármester: Adjanak 300 000 Ft-ot az iskolának. A pedagógusok ismerik a gyerekeket, hogy ki 
mennyire rászorult, a támogatást ők osszák szét.

Székely László képviselő, iskolaigazgató: Mondja meg a testület, hogy hány % támogatást ad. Indítványozza, 
hogy minden gyermek kapja ingyen a tankönyvet.

Körmendiné Baksán Mária képviselő: Az óvodásoknak nem adna beiskolázási támogatást.

Székely László képviselő, iskolaigazgató: Minden gyerek után jár 1000 Ft támogatás.
A kunmadarasi gyerekeknek is adnak támogatást?

Szabics József képviselő: Nem.

Székely László képviselő, iskolaigazgató: Nekik köszönhető, hogy van az iskola.

Cséti Attila polgármester: A beszélgetés során olyan javaslat született, hogy minden gyermek kapjon 3000, 2000, 
vagy 2500 Ft támogatást. Egységesen mindenki kapna támogatást az állami támogatáson felül.
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Székely László képviselő, iskolaigazgató: Jó, de akkor, akinél nem tudják felhasználni a támogatás összegét, 
akkor átfordíthatja másik gyerek támogatására?

Cséti Attila polgármester: Nem. Bursa támogatást kap-e minden szakiskolás, középiskolás, főiskolás?

Szabóné Magyar Anikó képviselő: Csak a főiskolások. 

Cséti  Attila polgármester:  Aki  nem kap  Bursa  ösztöndíjat,  vagy  más egyéb  támogatást,  az  kapjon 5000 Ft 
beiskolázási támogatást.
Tehát a főiskolás, egyetemista a Bursa támogatást kapja,
Középiskolás 5000 Ft-ot.
A nem Berekfürdőn tanuló általános iskolások pedig tavaly sem kaptak támogatást.

Körmendiné Baksán Mária képviselő: Az óvodásoknak nem adna támogatást. 

Cséti Attila polgármester: Az óvodának odaadná a tavalyi 40 000 Ft-ot.

Molnár János képviselő: Nem keverné össze a két dolgot. A támogatást a szülő kapja nem az intézmény.

Körmendiné Baksán Mária képviselő: Az óvodánál akkor 1000 Ft/főre csökkentsék a támogatást.

Cséti  Attila polgármester:  A  rászorulóknak  biztosítani  kell  a  tankönyvet.  Csak  a  rászorulóknak  adjanak 
támogatást, vagy mindenkinek?

Székely László képviselő: Mi lenne, ha azok a gyerekek, akik nem rászorultak, azok egységesen fizetnének 4000 
Ft-ot a tankönyvekért.

Cséti Attila polgármester: Határozati javaslata: 
Óvodai ellátás: 1000 Ft/fő
Általános iskolások esetében a rászorulóknak ingyenes,
a nem rászorulóknál az 1000 Ft-os állami támogatással csökkentett tankönyvár 50%-a
Nem Berekfürdőn tanuló általános iskolások esetén nincs támogatás,
Szakiskolás, szakiskolás esetében 5000 Ft/fő,
Főiskolán, egyetemen tanulók esetén beiskolázási támogatás nincs, mert Bursa ösztöndíjat fognak kapni.

Körmendiné Baksán Mária képviselő: Ne feledkezzenek meg a speciális iskolába járókról.

Potornainé Szűcs Katalin jegyző: Igen. Ők azért nem járnak ide általános iskolába, mert nem járhatnak.

Cséti Attila polgármester: Igen, ők is kapják meg az általános iskolásokra vonatkozó támogatást.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület  a határozati  javaslatot 5 igen, 2 tartózkodó szavazattal, ellenszavazat 
nélkül elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

219/2008.(VIII.19.) sz. Önkorm. határozat
a beiskolázási támogatásról, annak összegéről, az igénylés módjáról és a támogatásra jogosultak köréről.

Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  tanévkezdés  okozta  nehézségek 
enyhítése  érdekében  beiskolázási  támogatást  nyújt  azoknak  a  szülőknek,  örökbefogadó  és 
nevelőszülőknek,  akiknek  gyermeke(i)  a  községben  lakóhellyel  rendelkeznek,  vagy 
életvitelszerűen  itt  tartózkodik(nak)  és  óvodai  ellátásban,  nappali  tagozaton  alap-,  közép-,  és 
felsőfokú oktatásban részesül(nek).

A beiskolázási támogatásra jogosult továbbá az a szülő, örökbefogadó szülő, és nevelőszülő is, 
akinek  gyermeke(i)  nem berekfürdői  állandó  lakos(ok),  de  a  községben  részesülnek  általános 
iskolai oktatásban, óvodai nevelésben.
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1) A beiskolázási támogatás összegei:

- óvodai ellátás esetén: 1.000 Ft/fő.

- Berekfürdőn általános iskolai oktatásban részesülők esetén a
  képviselő-testület az állami támogatással csökkentett tankönyvár 50%-át
  átvállalja.

- A képviselő-testület a nem Berekfürdőn tanuló általános iskolások
  beiskolázását           nem támogatja.

- Speciális iskolába járó általános iskolások támogatása a Berekfürdőn
  általános iskolai oktatásban részesülők támogatásával megegyező.

- Gimnáziumban, szakiskolában, szakközépiskolában tanulók esetében: 5.000 Ft/fő.

- Főiskolán, egyetemen nappali tagozaton tanulmányokat folytatók esetén
  a képviselő-testület támogatást  nem tud 

biztosítani.
A főiskolások, egyetemisták   Bursa Hungarica 

Felsőoktatási Önkormányzati 
                    Ösztöndíjat 

  kapnak, illetve aki még nem részesül ebben a támogatási formában, az a pályázatát
  október hónapban nyújthatja be az Önkormányzathoz.

2) A beiskolázási támogatás igénylésének módja: 

-  A  községben  óvodai  ellátásban,  iskolai  oktatásban  részesülő  gyermekek  után  a  támogatás 
igénylése az intézményvezető feladata, mely igénylés pontos névsor leadásával történik.

-  Speciális  iskolába  járók  esetében  a  támogatást  egy  hónapnál  nem  régebbi  iskolalátogatási 
igazolással, valamint a szülő által kifizetett tankönyv számlájának bemutatásával igényelhető, a 
Polgármesteri Hivatalban.

-  Gimnáziumban,  szakiskolában,  szakközépiskolában  tanulók  esetén  a  támogatást  a 
szülő/törvényes  képviselő  egy  hónapnál  nem  régebbi  iskolalátogatási  igazolással  igényelheti  a 
Polgármesteri Hivatalban. 

A támogatás 2008. október 31-ig igényelhető.

  3) A beiskolázási támogatás kifizetése:

-  A  községben  óvodai  nevelésben  részesülő  gyermekek  után  gyermek  után  az  intézményen 
keresztül történik.
-  A községben  általános  iskolában  tanulók  esetében  a  támogatás  levonásra  kerül  a  tankönyv 
árából.
- Egyéb esetekben a Polgármesteri Hivatal pénztárán keresztül történik a támogatás kifizetése.

Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  beiskolázási  támogatást  az 
Önkormányzat 2008. évi költségvetése terhére vállalja.

Határideje: 2008. október 31.
Felelős: Potornainé Szűcs Katalin jegyző

Erről értesülnek:
1) A Szülők közhírellés útján
2) Székely László igazgató, Veress Zoltán Általános Iskola és Óvoda Berekfürdő, IV. Béla király 
út 1.
3) Kürti Judit óvodavezető, Óvoda, Berekfürdő, Fürdő u. 7.
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4) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
5) Cséti Attila polgármester
6) Képviselő-testület tagjai
7) Polgármesteri Hivatal

9. Napirendi pont: Előterjesztés Iskolatej akcióprogram támogatására.  

Székely László képviselő, iskolaigazgató: A gyerekek tartósított tejet kapnak, így ha nem fogy el, tovább tudják 
tárolni, mint a friss tejet. A szállítás hetente kétszer történik.

Cséti Attila polgármester javasolja az Iskolatej akcióprogram támogatását.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület a támogatást 7 igen, ellen és tartózkodó szavazat nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

220/2008.(VIII.19.) sz. Önkorm. határozat
az Iskolatej akcióprogram támogatásáról.

Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a fenntartásában lévő 
Veress Zoltán Általános Iskola és Óvoda (Berekfürdő, IV. Béla király út 1.) az intézményébe járó 
gyerekek  részére  2009.  szeptember  1-től  a  2008/2009-es  tanév  végéig  ingyenes  iskolatejet 
biztosítson.

A képviselő-testület az iskolatej költségét az Önkormányzat 2008. évi és a 2009. évi költségvetése 
terhére vállalja.

Erről értesülnek:
1) Székely László igazgató, Veress Zoltán Általános Iskola és Óvoda Berekfürdő, IV. Béla király 
út 1.
2) Cséti Attila polgármester
3) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
4) Képviselő-testület tagjai
5) Polgármesteri Hivatal

10. Napirendi pont: Beszámoló a Berek Beruházó Építő és Szolgáltató Kht. gazdálkodásáról.  

Kovács Sándor ügyvezető: Kiküldésre került a beszámoló. 2007. év sikeres volt. A 2008. évi költségvetéssel 
gondjai vannak. Mellékelte a közhasznú megállapodásokat, és a gépek bérleti szerződésének felmondását.
Tavaly a 3 millió Ft-os törzstőkét vissza tudták tenni, és nyereséget is produkáltak. 16,1 millió Ft költségből 
gazdálkodtak. A felmerülő költségeket  a Berek-Víz Kft-nek végzett  munkából fedezték. Ebből lett  a hivatal 
felújítva, az iskola karbantartás,  a közterületen lévő virágok vásárlása.  Az önkormányzat  a bérek egy részét 
támogatta. 
A jelenlegi létszám a nyári plusz létszámmal kiegészítve szükséges a közhasznú tevékenységhez. Jelenleg 25 
ember van alkalmazásban.

Cséti  Attila polgármester:  A  beszámolóban  szerepel,  hogy  az  önkormányzat  csak  addig  hajlandó  a  Kht-t 
támogatni, amíg a költségvetésben megszavazott 11 millió Ft-ból van. Már év elején szólt a Kht. vezetőjének, 
hogy nem lesz pénz. 
Vannak olyan dolgok, amelyek hozhatnak további plusz pénzt, de ezek a mai napig sem lettek kiszámlázva. Pl. a 
hivatal homlokzat elújítása sem lett kiszámlázva. Megkapta a Kht. 2 hónapja a Harmat és a Nap utca gázterveit, 
de  ezzel  kapcsolatosan  még  senkit  sem  keresett  meg.  Illetve  az  apartman  házak  terveire  sem  adta  le  a 
költségvetést. Tehát lenne több munkája és több bevétele a Kht-nak. Kéri, hogy ezeket is vegyék figyelembe.

Kovács Sándor ügyvezető: Nem gondolja komolyan, hogy ő fogja majd levélben megkeresni, hogy ki kívánja a 
gázt bekötni, úgy, hogy nincs adminisztrátora? A felesége segít be neki. Ő maga az ügyvezető anyagbeszerző is 
egy személyben. Nincs megfelelő iroda, raktár, stb. 
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Beiskolázott 3 embert nehézgépkezelői tanfolyamra. Elvárta volna, hogy leírják, hogy mennyi pénz van, ez 5 
emberre elég, és akkor nem kell gép, semmi.
Legalább  olyan  minőségű  támogatást  kellene  adni,  mint  a  Berek-Víz  Kft-nek.  A  Felügyelő  Bizottság 
állásfoglalása szerint éves szinten 40 millió Ft lenne a működési költség.
Kisteherautót vett, fűnyírót, bozótirtót, hogy rendbe tudják tartani a területet.

Körmendiné Baksán  Mária képviselő:  A zöld hulladékot nem szállítják el.  Ezt  meg kell  hirdetni  ugyanúgy, 
ahogy a szállítást is meghirdették. 
A telephely kialakítása hogy áll?

Kovács Sándor ügyvezető: Még nem pakolt ki az előző bérlő a területről.

Körmendiné Baksán Mária képviselő: A gépek bérleti díjával kapcsolatosan elmondja, hogy nem ért egyet azzal, 
hogy egy évre visszamenőleg számlázták ki.

Cséti Attila polgármester: Minden kedden vezetői ülés van. Ott elhangzott, hogy a Berek-Víz Kft. nem rendezte 
a számlát a Kht. felé, és a szűkös gazdálkodást az önkormányzat támogatta, ezért nem került kiszámlázásra a 
gép.

Dr.  Kenyeres  Imre képviselő:  A  Kht-t  szükségesnek  tartja,  mert  a  falut  rendbe  kell  tenni.  A  normális 
működéshez 40 millió Ft költségvetés szükséges. A bérleti díjról lehet vitatkozni. A Kht. legyen a falu gazdája. 
A zöldhulladékot is el kell szállítani. Szerette volna, ha a gázzal is foglalkozott volna. Ez lesz az első gazdasági 
év. Ez az első év, amikor foglalkozik az önkormányzat a Kht-val.

Szabics  József képviselő:  Rendkívül  fontosnak  tartja  a  település  kinézetét.  Ez  része  a  marketingnek.  Nagy 
fejlődést  lát.  A  falu  kinézete  sokat  javult.  Sikerült  a  szemétlerakókat  eltüntetni.  Erre  a  szervezetre,  erre  a 
közhasznú tevékenységre szükség van. 

Perge József képviselő: Ki döntött arról, hogy ilyen gazdasági helyzetben 1,5 millió Ft-ot költsenek a hivatal 
felújítására, ha nem adtak rá annyi pénzt?
Ad-hoc  bizottság  emlékeztetőjében  zavarja,  hogy  a  Kht.  számláján  6  millió  Ft  található.  Elég  nagy  az 
ellentmondás, hiszen azért jött létre a bizottság,  mert a Kht-nak nem volt pénze. A kintlévőségek behajtásra 
kerültek-e? Május 27-én Körmendiné Baksán Mária felvetette, hogy ha olyan rossz helyzetben van a Kht., akkor 
szükséges-e a 25 fő alkalmazása? 
A Kht-t részben önálló intézményként kellene működtetni, és akkor az önkormányzat irányítása alá kerül.
A közterületek tisztán tartása 3 éve a Kht. feladata. Ehhez kapott 7 főt + gépparkot. Nem hiszi, hogy a 11 állandó 
dolgozó nem lett volna elég erre a munkára. Nem lettek nagyobbak a parkok.

Kovács Sándor ügyvezető:  A 6 millió Ft  a 3 millió Ft törzstőkéből és a 3 millió Ft  nyereségből  adódik.  A 
létszámból  5  fő  munkaügyi  központ  által,  70%-os  támogatással  4  hónapig  dolgozik.  9  fő  pedig  közcélú 
támogatott. Perge József ezt csinálta 14 évig. Most meg azt mondja, hogy át kellene alakítani az egészet?

Perge József képviselő: Január 12-én 24 millió Ft költségvetési támogatási igényt adott le, de nem tette mellé, 
hogy milyen bevételei lesznek.

Dr. Kenyeres Imre képviselő: 2003 óta nem tárgyaltak komolyan a Kht-vel. Tavaly új szakfeladatokat kapott, 
amelynek nem vizsgálták meg a vonzatait.

Kovács Sándor ügyvezető: Annak idején nem tudták kimutatni, hogy egyes szakfeladaton mennyi a költség.

Kocsis Veronika pénzügyi ügyintéző: Csak kimondottan közhasznú tevékenységre kérte a támogatást.

Kovács Sándor ügyvezető: A bérek is megszégyenítők.

Cséti  Attila polgármester:  A Kht.  által  végzett  tevékenységre  Berekfürdőnek  szüksége  van. A Kht.  törvényi 
feltételek miatt elég sok sebből vérzik. Iroda, pénztáros, raktáros kellene, amiket nem tudnak biztosítani. A Kht. 
jelentős foglalkoztató. Állami támogatásokból 2-3-4-5 hónapra munkát tudnak az embereknek biztosítani. Akár a 
fürdőpályázat, akár más beruházások kapcsán lehetett volna a Kht-nak annyi munkája, amiből fenn tudná magát 
tartani,  ez  részben  a  Kht.,  részben  az  állam  lassú  működése  miatt  nem  valósult  meg.  Egyrészt  vannak 
pozitívumok, másrészt vannak negatívumok. A költségvetésből pénzt nem tud az önkormányzat adni.
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Körmendiné  Baksán  Mária képviselő  javasolja  a  gépek  bérleti  díját  átgondolni,  és  esetleg  egy  szimbolikus 
összeget megállapítani. Az is egy kis segítség lenne. Szeptemberben pedig, ha látják a pénzügyek alakulását, 
akkor térjenek vissza a kérdésre, hátha tudnak segíteni.

Cséti Attila polgármester: A gépek bérleti díját a képviselő-testület határozta meg, így arról dönthetnek.

Körmendiné  Baksán  Mária képviselő:  A gépek  bérletét  felmondta  a  Kht.,  így  felesleges  volt  a  dolgozókat 
beiskolázni. 

Székely László képviselő: Hogy áll a Kht? Szeptemberben csak akkor tud fizetni, ha hozzányúl a törzstőkéhez?

Kovács Sándor ügyvezető: Van még egy kis plusz pénz. Most ki tudja fizetni a béreket.

Körmendiné Baksán Mária képviselő: Ebben az évben mennyi pénzre lenne még szüksége?

Kovács Sándor ügyvezető: 2-2,5 millió Ft-ra.

Szabics József képviselő: Bérleti díj nélkül.

Kovács Sándor ügyvezető: Igen.

Molnár János képviselő: Az önkormányzat költségvetésében összesen 11 millió Ft van tervezve?

Kocsis Veronika pénzügyi ügyintéző: Igen, melyet kiegészítettek azóta 5 millió Ft-tal.

Molnár János képviselő: Azt hiányolja, hogy nincs egy egységes koncepció. Elvárások vannak a Kht. felé. Azt is 
meg  kell  nézni,  hogy  milyen  szakemberei  vannak.  Egyes  beruházásokat  csak  akkor  tud  megvalósítani,  ha 
külsősöket von be. Olyanokat várjanak el tőle, ami reális. Ellentmondások vannak a számok között.
Nem tudnak felelősen dönteni. A rendelkezésére álló adatok alapján nem tud felelős és jó döntést hozni.

Cséti Attila polgármester: Meg tud oldani a Kht. olyan feladatokat is, amelyekre nincs effektíve szakembere.

Kovács Sándor ügyvezető: A képviselő-testületnek kell meghoznia a döntést.

Molnár János képviselő: Hiába lenne a sok munka, ha nincs rá pénz. Az ad-hoc bizottság sem talált semmit. Az 
emberekkel szemben korrektül kell eljárni.

Kovács Sándor ügyvezető: Akkor vállalni kell az ódiumát. Egyébként ki miatt lett 11 millió Ft a támogatás?

Dr. Kenyeres Imre képviselő: A jelentős munkát végez a Kht. úgy jött össze a közel 40 millió Ft-os költségvetés.  
Ha el akarja látni a feladatát, akkor ahhoz ez a létszám kell.

Cséti Attila polgármester A közhasznú feladatok ellátásra 24.094.000 Ft támogatást  igényelt  a Kht. Van egy 
szerződés 16.100.000 Ft-ról. 8 millió Ft a különbség.

Kovács Sándor ügyvezető: A 24 millió Ft-ban nincs benne a komatsu például. Tehát nem teljes körű.

Perge József képviselő: Közhasznú tevékenységre hozták létre a Kht-t. Adják még oda a 8 millió Ft-ot.

Cséti Attila polgármester: Megszavazhatják, de nincs miből odaadni.
Nem  lát  rá  lehetőséget,  hogy  a  költségvetésből  a  Kht-t  támogassák,  mivel  nem  látja  a  bevételi  oldal 
teljesíthetőségét.

Kocsis Veronika pénzügyi ügyintéző: -30 millió Ft most az önkormányzat számlaegyenlege. Ha nem jönnek be a 
telekbevételek, akkor ez még több lesz.

Cséti Attila polgármester: A kis beszélgetésekből született egy olyan javaslat, hogy a bérleti díjat engedjék el a 
Kht-nak, és gondolkozzon el a létszámhelyzetén.
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Molnár János képviselő: Mit fognak mondani azoknak az embereknek, akiket más területről vettek át? Nem a 
testület dolga a Kht. átalakítása. Ha ki van dolgozva, akkor majd dönt róla a testület.

Cséti Attila polgármester: A képviselő-testület engedje el a gépek bérleti díját. Ennyi támogatást tud adni. A Kht. 
pedig nézze meg, hogy így a feladatát hány emberrel tudja ellátni.

Potornainé Szűcs Katalin jegyző: Akkor vonják le a 8 millió Ft-ból a bérleti díjat, és a maradék 4 millió Ft-ot 
adják oda. És gondolja át az ügyvezető, hogy a közhasznú feladatra hány ember kell.
Lebonyolította  a  kukás  szemétszállítást.  Önként  vállalta  a  zöldhulladék  elszállítását,  ami  a  lakosság  és  az 
üdülőtulajdonosok megelégedését szolgálta.

Molnár János képviselő: A fűnyíráson kívül rengeteg munka lenne. A kérdés az, hogy mennyi pénzt ad rá az 
önkormányzat. 

Cséti Attila polgármester: A közhasznú munkát 7 fővel el lehet látni.

Kovács  Sándor ügyvezető:  A  többi  embert  lehetőség  szerint  közhasznú  vagy  közcélú  támogatásból 
foglalkoztatja.

Körmendiné Baksán Mária képviselő: Térjenek vissza szeptemberben, amikor már látják a költségek alakulását.

Cséti Attila polgármester javasolja, hogy a képviselő-testület a korábbi határozatában meghatározott gép bérleti 
díjat teljes egészében törölje el a Kht. részére.
Szavazásra bocsátja a javaslatot. 
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot  7 igen,  ellen és tartózkodó szavazat  nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

221/2008.(VIII.19.) sz. Önkorm. határozat
a Berek Beruházó Kht-nak átadott eszközök bérleti díjáról.

Berekfürdő Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a Berek Beruházó Építő és  Szolgáltató 
Kht. anyagi helyzetére tekintettel a munkagépek bérleti díjának megfizetésétől 2007. október 1-től 
2008. december 31-ig eltekint.

Erről értesülnek:
1) Kovács Sándor ügyvezető, Berek Beruházó Építő és Szolgáltató Kht.
2) Cséti Attila polgármester
3) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
4) Képviselő-testület tagjai
5) Polgármesteri Hivatal

Cséti  Attila polgármester:  Két  javaslat  hangzott  el.  Az  egyik,  hogy  szeptember  végén  térjenek  vissza  a 
támogatásra, de az szerinte csak a döntés elodázása. A másik javaslat, hogy mivel nincs pénz a költségvetésben, 
így további támogatást nem tud adni az önkormányzat a Kht-nak. A közfeladatok ellátására szükséges pénzzel 
rendelkezik a Kht. Ezt a feladatot a jelentésében is leírt 7 emberrel el tudja látni.

Székely László képviselő: Mikortól lehetne csökkenteni a létszámot? Október 1-től?

Kovács Sándor ügyvezető: Pénzkidobás lenne. A közhasznú foglalkoztatottakra megkapja az önkormányzat a 
támogatást. Amit nem utaltak át.

Molnár János képviselő: Erről most hall először. Kérdezte, hogy milyen kintlévőségek vannak.

Körmendiné Baksán Mária képviselő: A közhasznú foglalkoztatottak bérét előlegezték meg az 5 millió Ft-tal, 
amit megkapott.  Nem gondolja, hogy ha szeptemberig várnának, akkor elodáznák a döntést. Egy hónap alatt 
bárhogy alakulhatnak a dolgok. Kovács Sándor gondolja végig,  hogy kell-e a 11 ember, és ha jól mennek a 
dolgok jövőre, akkor vissza lehet venni őket.

Cséti Attila polgármester: Tehát két javaslat van, hogy 1 hónap múlva visszatérnek a Kht. helyzetére, a másik 
pedig, hogy az önkormányzat több pénzügyi segítséget nem tud adni a Kht-nak.
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Körmendiné Baksán Mária képviselő: Az első javaslatot kiegészíti azzal, hogy gondolkozzon el az ügyvezető a 
létszámon.

Szabics József képviselő hozzáteszi, hogy a szeptemberi vizsgálat akkor ad pluszt, ha valahonnan a támogatást 
össze tudják szedni.

Cséti Attila polgármester az első javaslatot szavazásra bocsátja.
Megállapítja,  hogy  a  képviselő-testület  a  javaslatot  5  igen,  2  tartózkodó  szavazattal,  ellenszavazat  nélkül 
elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

222/2008.(VIII.19.) sz. Önkorm. határozat
A Berek Beruházó Kht. támogatásáról.

Berekfürdő Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a Berek Beruházó Építő és  Szolgáltató 
Kht.  támogatására  – az önkormányzat  jelenlegi  pénzügyi helyzetét  figyelembe véve – a soron 
következő, 2008. szeptemberében tartandó testületi ülésen fog visszatérni.

A képviselő-testület felhívja Kovács Sándor ügyvezető igazgató figyelmét arra, hogy gondolja át a 
dolgozói létszámot.

Határidő: soron következő testületi ülés
Felelős: Cséti Attila polgármester

Erről értesülnek:
1) Kovács Sándor ügyvezető, Berek Beruházó Építő és Szolgáltató Kht. Berekfürdő, Berek tér 15.
2) Cséti Attila polgármester
3) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
4) Képviselő-testület tagjai

Cséti Attila polgármester szavazásra bocsátja a Berek Beruházó Kht. 2007. évi közhasznú tevékenységéről szóló 
beszámolójának elfogadását.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot  7 igen,  ellen és tartózkodó szavazat  nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

223/2008.(VIII.19.) sz. Önkorm. határozat
közhasznúsági jelentésről.

Berekfürdő Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a Berek Beruházó Építő és  Szolgáltató 
Kht. 2007. évről készített közhasznúsági jelentését elfogadja.

Erről értesülnek:
1) Kovács Sándor ügyvezető, Berek Beruházó Építő és Szolgáltató Kht. Berekfürdő, Berek tér 15.
2) Cséti Attila polgármester
3) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
4) Képviselő-testület tagjai

Cséti Attila polgármester szavazásra bocsátja a Berek Beruházó Kht. beszámolóját.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület a beszámolót 7 igen, ellen és tartózkodó szavazat nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

224/2008.(VIII.19.) sz. Önkorm. határozat
Berek Beruházó Kht. beszámolójáról.

Berekfürdő Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a Berek Beruházó Építő és  Szolgáltató 
Kht.  2008. évi I. féléves gazdálkodásáról szóló beszámolót elfogadja.

Erről értesülnek:
1) Kovács Sándor ügyvezető, Berek Beruházó Építő és Szolgáltató Kht. Berekfürdő, Berek tér 15.
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2) Cséti Attila polgármester
3) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
4) Képviselő-testület tagjai

11. Napirendi pont: Beszámoló a Berek-Víz Kft. 1-6 havi gazdálkodásáról.  

Oros István ügyvezető igazgató: A 15 millió Ft tagi kölcsön átutalásra került. Az első 3 millió Ft tagi kölcsönről 
úgy emlékezett, hogy átutalásra került. Rosszul emlékezett. Most van pénz, így ezt a 3 millió Ft tagi kölcsönt is 
tisztázni tudja. Lassan a nyár elmúlik. A gazdálkodás úgy alakul, ahogy a legelső terv be lett nyújtva. 
A Kft. október 1-jén a 6246 túlórával indult el. Most 1566 túlóra van, amit még rendezni kell, ami 4,5 millió Ft 
lenne, de a munka átcsoportosításával megoldják.
A táborok költsége kigyűjtésre került.

Cséti Attila polgármester: Felügyelő Bizottsági ülés volt augusztus 14-én, aminek a jegyzőkönyvét most kapták 
meg. Jó lett volna, ha ezt hétvégére a képviselők megkapják.
A rövid szöveges értékeléssel kapcsolatos kérdései:
A fürdő-strandszolgáltatás 73%-os teljesítést mutat. Miből adódik?

Oros István ügyvezető igazgató: 2007-ben az önkormányzat értékesítette a bérleteket februárig, a Kft. pedig a 
túlélésként előre értékesítette a 2008. évi bérleteket, aminek bevétele 2007-ben jelentkezett. 
A nyárból 27 nap volt esős.

Cséti Attila polgármester: Klórmész tároló helyén masszázs kialakítására került sor. Új a hangosbemondó. Ki 
volt a megbízó?

Oros István ügyvezető igazgató: A Berek-Víz Kft.

Cséti Attila polgármester: A kempingbe külön karbantartó került felvéve. Miért?

Oros István ügyvezető igazgató:  Saját erőből felvettek erre egy főt  a sövények,  és a fák körüli gyomosodás 
rendbetételére. Határozott idejű megbízásról van szó.

Cséti Attila polgármester: A festést, mázolást külsős vállalkozó végezte. Miért?

Oros István ügyvezető igazgató: A festés ideje alatt a Kht. a klórmész tároló átalakítását végezte. A festést egy 
kb. 8 fős csapat végezte, mert másképp nem tudták volna a szezont megfelelően nyitni.

Cséti Attila polgármester: Megoldható-e, hogy jövőre az ilyen munkát a Kht. végezze?

Oros István ügyvezető igazgató:  Igen.  A hangosbemondó a költségét  már kitermelte.  Eddig az volt,  hogy a 
kabinokra nincs  igény.  Most 3 sor  kabin lett  kiadva.  Ehhez csak arra  volt  szükség,  hogy a területet  rendbe 
tegyék. Most a nyugdíjas találkozó során biztos, hogy a 4. sort is igénybe fogják venni.

Cséti Attila polgármester:  A termálkút vízhozama növelte a vízkészlet járulékot. Nem lehet ezt csökkenteni? 
Szükség van-e ennyi vízre?

Oros István ügyvezető igazgató: Nem volt működőképes a szivattyú. Most rendbe rakták. 

Cséti  Attila polgármester:  Anyagbeszerzés,  karbantartás,  felújítás,  egyéb  szolgáltatás  jelentősen  túllépte  a 
tervezetet.

Oros István ügyvezető igazgató:  Az egyéb  szolgáltatások részletezve vannak. Ilyen  például a tanulmányterv, 
engedély, pénztárgép programozás, telepfelmérés. Nem létezett digitális térkép eddig. Ebből lehet majd kiindulni 
a  fejlesztéseknél.  Bakterológiai  vizsgálat,  parkosítás,  programszervezés.  A  marketing  az,  amely  a  fürdő 
vonzerejét hosszútávon befolyásolni fogja. Eddig ezek a rendezvények a faluban ingyenesek voltak, most pedig 
belépőjegyesek. 
A vízvizsgálati eredmények átalányai igazodtak a szezon sajátosságaihoz. A vízvizsgálatot havonta kell végezni.
Javasolja a bérleti díjnál annak figyelembevételét, hogy tavasszal felkészülési idény volt.
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5,3 millió Ft-ba került a fürdőfejlesztés előtanulmánya. Amennyiben az új beruházás is önkormányzati tulajdonú 
lesz, akkor ez a költség is az önkormányzatot terheli.
Tavasszal halasztott fizetést alkalmaztak. Ilyen  például a festék az uszodára,  ami milliós nagyságrendű volt. 
Ezeket a vendégek nem tapasztalták. Vendégkönyvi beírás pozitív jellegű.

Molnár János képviselő: A klórmésztároló átalakításáról a polgármester úr nem tudott?

Cséti Attila polgármester: Tudott róla, de szerette volna, ha jegyzőkönyvben van. Egyrészt szerepel áthárítandó 
költségként, másrészt eljárásbeli aggályai vannak vele kapcsolatban.

Molnár János képviselő: A Kft. mit bérel?

Oros István ügyvezető igazgató: Létesítmény bérleti díj.

Molnár János képviselő: A fertőtlenítésre kifizetett pénzek a gyermekmedencénél a teljes készlet 2/3-a.

Oros István ügyvezető igazgató: A gyermekmedencében más technológia van, amelynek lényegesen nagyobb a 
vegyszerigénye.

Molnár János képviselő: Mennyibe kerül a rendezvénysátor bérlete?

Oros István ügyvezető igazgató: 2,4 millió Ft.

Molnár János képviselő: Mennyi az ehhez kapcsolódó bevétel?

Oros István ügyvezető igazgató: Nehéz mérni, mert a napközbeni vendégforgalmat is növelte. Összességében 
7% a strand árbevételi  növekménye,  és ez az 1-6 hónapra vonatkozik.  A pálinkafesztivál  a rendezvénysátor 
tulajdonosának rendezvénye volt.

Molnár  János képviselő:  A Berekfeszt  rendezési  költségeit  kéri  jóváírni  a  Kft.  Ki rendelte  meg? Hol van a 
költsége a költségvetésben?

Cséti Attila polgármester: Eredetileg a Művelődési Ház költségvetésében szerepelt. A Művelődési Ház a Touring 
Hotel előtti parkolóban szerette volna megrendezni a fesztivált. Sajnos a színpad nem lett meg a rendezvény 
idejére, így a fesztivált bevitték a fürdő területére, ezért ez a költség, mivel a fürdő területén van, a Kft-t terheli.

Perge József képviselő: Szerepel-e a tagi kölcsön és a banktól felvett hitel a költségvetésben?

Oros István ügyvezető igazgató: Nem.

Perge József képviselő: A TB kezelés az önkormányzatnál szerepelt bevételként. Ezek át lettek-e utalva a Berek-
Víz Kft-nek? Át kell utalni, és ugyanez vonatkozik az üdülési csekkekre is, és biztos, hogy van víz-szennyvíz 
bevétel is.
A lakossági  folyószámlával  rendelkező fogyasztóktól  miért  nem vonják le a mai napig sem a víz-szennyvíz 
díjat?

Oros István ügyvezető igazgató: Biztos, hogy van ilyen, igyekeznek rendbe tenni.

Perge József képviselő: Nem emlékszik rá, hogy az önkormányzattól 55 millió Ft-ot kapott volna a TESZ.

Oros István ügyvezető igazgató: Ez testületi ülésen hangzott el. Erre 34,5 millió Ft-ja volt a Berek-Víz Kft-nek.

Perge József képviselő: Milyen beruházásokat végzett a takarító cég?

Oros István ügyvezető igazgató: A központi piszuárt.

Perge József képviselő: A Felügyelő Bizottsági ülés 1-8 pontjaival egyetért. Az önkormányzati előterjesztéssel 
kapcsolatosan kérdezi a Polgármesteri Hivatal gazdasági csoportját, hogy az említett tételek át lettek-e utalva a 
Berek-Víz Kft-nek? Az előterjesztést ezzel együtt tudná vizsgálni.

Készült: 2008. augusztus 19-én Oldalszám: 20/24



Kocsis Veronika pénzügyi ügyintéző: 2,8 millió Ft-ot nyert az önkormányzat színpadra. Ezzel év végén el kell 
számolni. A számlának az önkormányzat nevére kell szólnia, ezért nem érti, hogy ezt miért kellene még kifizetni 
az önkormányzatnak Berek-Víz Kft részére?

Cséti Attila polgármester: A pályázati pénzt nem fogja jóváírni az önkormányzat a bérleti díjból.
A 3.340.000 Ft-ot tegyék talonba, és majd a hivatal megvizsgálja.
A gyógyvízzé nyilvánítás és a pályázati költség, mindkettőből van az önkormányzatnak és a Berek-Víz Kft-nek 
is bevétele. 
A  7  tételről  most  ne  döntsenek,  a  hivatal  a  következő  testületi  ülésre  meg  fogja  vizsgálni  a  költségeket, 
egyeztetve a Berek-Víz Kft-vel.

Oros István ügyvezető igazgató:  1,3 millió Ft-ba került a művésztáborok szállásköltsége idegenforgalmi adó 
nélkül.

Cséti  Attila polgármester:  Két  határozati  javaslat  van.  Az  egyik  a  Kft.  által  benyújtott  költségrendezéssel 
kapcsolatos.  A Polgármesteri  Hivatal  vizsgálja  meg a  Berek-Víz  Kft.  jóváírási  igényét,  és  pontos  adatokat 
terjessze a képviselő-testület elé a következő testületi ülésre.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot  7 igen,  ellen és tartózkodó szavazat  nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

225/2008.(VIII.19.) sz. Önkorm. határozat
Berek-Víz Kft. jóváírási igényéről.

Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testülete megbízza a Polgármesteri Hivatalt, hogy 
vizsgálja meg a Berek-Víz Kft. által előterjesztett jóváírási igényét a létesítménybérleti díjból, és a 
pontosa adatokat terjessze a képviselő-testület elé a következő testületi ülésre.

Felelős: Potornainé Szűcs Katalin jegyző
Határidő: soron következő testületi ülés

Erről értesülnek:
1) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
2) Oros István ügyvezető igazgató Berek-Víz Kft. Berekfürdő, Berek tér 11.
3) Cséti Attila polgármester
4) Képviselő-testület tagjai
5) Polgármesteri Hivatal

Cséti  Attila polgármester:  Másik  javaslat  a  Berek-Víz  Kft.  1-6.  havi  gazdálkodásának  elfogadása,  azzal  a 
kiegészítéssel, hogy fokozottan figyeljen oda a Kft. az üzleti tervében meghatározott sarokszámok megtartására.

Molnár János képviselő: A sátorbérlésnél a jövőben körültekintőbben kellene eljárni, mert az elég tisztázatlan.
Fontos,  hogy  rendezvényeket  szervezzenek.  Az  esti  rendezvényeknél  a  külsős  vállalkozóknak  felhívták  a 
figyelmét a csendrendeletre, az önkormányzati rendezvényeknél pedig nem veszik figyelembe. Hogyan állnak 
ehhez a kempinglakók?

Oros István ügyvezető igazgató: Minden rendezvénynél közvélemény kutatást végeztek. A kiértékelést a testület 
elé fogja bocsátani.

Szabics József képviselő: Ő is csatlakozik az éjszakai fürdőzéssel kapcsolatos véleményhez. A pozitívum és a 
negatívum mennyire áll arányban egymással? Nem pártolja az éjszakai fürdőzést, zenélést. Sokan óvakodnak a 
vendégkör egy részétől, akik ilyenkor jelen vannak itt. 
Felhívja  a  havi  vízdíj  csekk  kiküldésre  a  figyelmet.  Az  üdülőtulajdonosoknak  egy-két  tételben  kellene 
kiszámlázni, nem havonta.
Szeretne még szigorúbb gazdálkodást! Ésszerű határok közé kellene helyezni a rendezvényeket, a költségeket és 
a bevételeket.

Dr. Kenyeres Imre polgármester: A problémák a szerződések pontatlan fogalmazásából adódtak. A Kft-nek 56 
szerződése van. Az a baj, hogy a szerződések bár jogszerűek, nincsenek ellenjegyezve. 
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A hivatalnál is megnézte a szerződéseket. 58 db szerződés van, amiből nincs még mindig rendben 16 db. Van, 
amelyik nincs aláírva, van, amelyik nincs ellenjegyezve, illetve van, amelyik átdolgozásra vár szolgáltatási díj 
módosítás miatt.
Igazolás nélkül ki lett fizetve több mint 4 millió Ft az általános rendezési terv elkészítésére. A szerződés lejárt, a 
terv nincs kész. Mit lehet vele kezdeni?

Cséti Attila polgármester: Térjenek vissza a Berek-Víz Kft-re. Javasolja a beszámoló elfogadását azzal, hogy 
fokozottan tartsa be az üzleti terv sarokszámait, illetve törekedjen takarékos gazdálkodásra.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot  7 igen,  ellen és tartózkodó szavazat  nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

226/2008.(VIII.19.) sz. Önkorm. határozat
Berek-Víz Kft. beszámolójáról.

Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Berek-Víz  Kft.  2008.  évi  1-6.  havi 
gazdálkodásáról szóló beszámolót elfogadja. 
A képviselő-testület felhívja a Berek-Víz Kft. figyelmét az üzleti terv sarokszámainak betartására, 
valamint a takarékos gazdálkodásra.

Erről értesülnek:
1) Oros István ügyvezető igazgató, Berek-Víz Kft. Berekfürdő, Berek tér 11.
2) Cséti Attila polgármester
3) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
4) Képviselő-testület tagjai

12. Napirendi pont: Válasz Körmendiné Baksán Mária képviselő asszony kérdéseire.

Cséti Attila polgármester megkérdezi a képviselő asszonyt, hogy fenntartja-e a kérdéseit, vagy a kapott választ 
megfelelőnek tartja?

Körmendiné Baksán Mária képviselő: Részben kapott választ.

Cséti Attila polgármester: Az 1. kérdésre a válasz, hogy a teleház megszűnésével a dolgozók felmentési ideje 
még most jár le.

Körmendiné Baksán Mária képviselő: Neki az a problémája, hogy a költségvetés nem került módosításra.

Kocsis Veronika pénzügyi  ügyintéző: Augusztustól lehet  a költségvetést  módosítani, hiszen a felmentési  idő 
most fog lejárni.

Cséti Attila polgármester: A festőtábor 100 000 Ft-tal lett betervezve, amihez bevételi oldal is társul. Az írótábor 
kb. 1,5 millió Ft-ba kerül az önkormányzatnak.

Körmendiné  Baksán  Mária képviselő:  Azzal,  hogy  az  írótábor  nem  lesz  megrendezve,  egy  több  éves 
hagyományt szakítanak meg, ami max. 5-600.000 Ft. Megajánlották azt is, hogy legyen 4 napos, félpanziós.

Cséti Attila polgármester felolvas Vass Tibor: Előzuhany kötelező című kötetéből egy részt.

Körmendiné Baksán Mária képviselő: Nem lehet ezen lemérni. Volt itt Jókai Anna és más neves író.

Cséti Attila polgármester: El kellene felejteni, hogy mindent az önkormányzat finanszírozzon. Ha van igény az 
írótáborra, festőtáborra, fafaragó táborra vagy más rendezvényre, azt a helyi vállalkozók támogatni fogják.

Körmendiné Baksán Mária képviselő: Ezt nem előtte kellett volna közölni. Ezért is ajánlották meg a 4 napot, 
félpanziós ellátásban.
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Molnár János képviselő: Elég régóta működik a tábor. Kár lenne a költségek miatt elhalasztani. Nem kerül olyan 
összegbe, mint amennyit veszítenek vele.

Cséti  Attila polgármester:  A fafaragók elmennek Csíkszentkirályra  táborba,  és utána itt  is lesz egy fafaragó 
tábor. Ez nem kerül egy fillérébe sem az önkormányzatnak, mivel Kocsis Lajos a költségét kitermelte a nyáron a 
képzőművészeti kirakodóvásárokból.

Körmendiné Baksán Mária képviselő: Kocsis Lajos munkaidőben végezte. Ki vállalja fel a házalást?
A falunap megrendezése kétséges, mert nem nyertek a pályázaton. Úgy gondolja, hogy a falu életében jelentős 
esemény volt,  hogy Berekfürdő  önállóvá vált.  Nem azt  mondja,  hogy ingyen  ebédet  kell  rendezni,  de  meg 
kellene  emlékezni  az  eseményről.  A  település  a  hagyományait  kezdte  megalapozni,  amit  tovább  kellene 
fejleszteni.
Májusban kérdezte meg, hogy mi indokolta a Vers- és prózamondó verseny elmaradását. Volt ugyan egy vers- és 
prózamondó verseny, de az nem az volt. A válasz az volt rá, hogy a megrendezett olcsóbb volt.
A szociális ellátásban 3 fő dolgozik. A Művelődési Háznál feltétlenül kell egy takarító, így 1 főt ki lehetne venni 
a szociális szférából. A gondozottak által fizetett térítési díjban mindhárom dolgozó bére benne van.

Potornainé  Szűcs Katalin jegyző:  Nem számolták mindhárom főt  bele.  Január  1-jétől  már  a  kistérség  fogja 
megállapítani.

Cséti  Attila polgármester:  Annak  idején  megtárgyalták,  hogy  ezt  a  feladatot  2,5  fővel  is  el  lehet  látni.  A 
képviselő-testület viszont úgy döntött, hogy 3,5 fővel látja el a szociális ellátást. 

Körmendiné Baksán Mária képviselő: A megszorító intézkedések nincsenek arányban a fürdő rendezvényeivel.

13. Napirendi pont: Válasz Molnár János képviselő úr kérdéseire.

Cséti Attila polgármester: Molnár János fenntartja-e a kérdéseit?

Molnár János képviselő: Másra számított. Szeretné, ha a polgármester úr összefoglalná a válaszokat. Azért kérte 
az ülés elején, hogy vegyék előre a kérdéseket, mert 10 óra után már nem tud koncentrálni. Foglalkozzanak vele, 
de ne most, mert már nem tud koncentrálni rá.

Cséti Attila polgármester: A következő testületi ülésen akkor visszatérnek Molnár János kérdéseire.

14. Napirendi pont: Válasz Perge József képviselő úr kérdéseire.

Cséti Attila polgármester: Megkérdezi Perge Józsefet, hogy foglalkozzanak-e a kérdéseivel?

Perge József képviselő: Van, amire megkapta választ.
Szeretné a létszámadatokat bekérni minden intézménytől és gazdasági társaságtól.
Kik kapnak rendszeresen költségtérítést? Az erre kapott válasz szerinte hiányos.
A szociális ellátásra nem lett a kistérségnek semmi átutalva?

Kocsis Veronika pénzügyi ügyintéző: A szociális étkezés különbözetét negyedévente utalják át. Eddig 209 000 
Ft került átutalásra. Idetartozik a logopédiai ellátás, ami 65 000 Ft, illetve a szociális normatíva éves szinten 
4 270 000  Ft.  Addig,  amíg  nem tisztázódik  minden,  addig  havonta  kerül  átutalásra  az  állam által  leosztott 
normatíva. Szeptemberben újra felül fogják vizsgálni az egészet.

Perge József képviselő: Az októberi hónapban szeretne tájékoztatást kapni erről.

Potornainé Szűcs Katalin jegyző: A Kft. ügyvezetőjének költségtérítése 60.000 Ft, a Kht. ügyvezetőjének 80.000 
Ft.

Oros István ügyvezető igazgató: Reklám tevékenység címén használja a Toyotát, viszont a költségtérítését két 
hónap után nem vette fel.
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Cséti Attila polgármester: Kiosztásra került a klórmész tároló átalakítási terve. Építési engedély nem szükséges 
hozzá, viszont a feltüntetéséhez szükség van egy átalakítási tervre. Javasolja, hogy a Kft. költségére a képviselő-
testület engedélyezze az épület átalakítását.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot  7 igen,  ellen és tartózkodó szavazat  nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

227/2008.(VIII.19.) sz. Önkorm. határozat
klórmész tároló átalakítása.

Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Berek-Víz Kft. részére, a Berek-Víz Kft. 
költségvetése terhére engedélyezi a klórmész tároló átalakítását. 

Erről értesülnek:
1) Oros István ügyvezető igazgató, Berek-Víz Kft., Berekfürdő, Berek tér 11.
2) Cséti Attila polgármester
3) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
4) Képviselő-testület tagjai

15. Napirendi pont: Válasz Székely László képviselő úr kérdéseire.

Cséti Attila polgármester: Székely László megkapta-e a kérdéseire a választ?

Székely László képviselő: Igen.

Cséti Attila polgármester az ülés további részére a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. Törvény 12.§ 
(4) bekezdése alapján zárt ülés tartását javasolja.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot  7 igen,  ellen és tartózkodó szavazat  nélkül, egyhangúlag 
elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

228/2008.(VIII.19.) sz. Önkorm. határozat
Zárt ülés tartásáról.

Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi 
LXV. Törvény 12.§ (4) bekezdése alapján az ülés további részére zárt ülést rendel el.

Erről értesülnek:
1) Cséti Attila polgármester
2) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
3) Képviselő-testület tagjai

Cséti Attila polgármester megköszöni mindenkinek az ülésen való részvételét. A nyílt ülést berekeszti.

k. m. f.
/: Cséti Attila :/ /: Potornainé Szűcs Katalin :/
polgármester jegyző

Jegyzőkönyv hitelesítők:

/: Dr. Kenyeres Imre :/ /: Székely László :/
             képviselő       képviselő
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